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۸۰ درصد زیرساخت های  

نوار غزه تخریب شده است!

سازمان پیشگیری و امداد و نجات نوار غزه از تخریب ۸۰ درصدی 
زیرساخت های این منطقه خبر داد.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از رسانه های فلسطینی، 
سازمان پیشگیری و امداد و نجات نوار غزه در جدیدترین گزارش 

خود، آمار تازه جنایت های رژیم صهیونیستی را منتشر کرد.

هفتم  از  سازمان  این  نیروهای  گزارش،  این  براساس 
اکتبر۲۰۲۳)۱۵ مهرماه ۱۴۰۲( توانسته اند پیکر ۳۵ هزار شهید را 

به بیمارستان ها منتقل کنند.

رژیم صهیونیستی با ادامه بمباران های خود، از خارج کردن 
اجساد هفت هزار شهید ساکن نوار غزه جلوگیری کرده است.

بیش از ۱۰ هزار مفقود هم زیر آوار ساختمان های تخریب شده 
قرار دارد که به دلیل نبود امکانات لازم، خارج کردن آن  ها میسر 

نیست.

اجساد یک  هزار و ۷۶۰ شهید نیز به علت به کارگیری سلاح های 
ممنوعه و نامتعارف به طور کامل از بین رفته است.

گزارش سازمان پیشگیری و امداد و نجات نوار غزه افزود: همه 
ساکنان باقیمانده، در منطقه ای در حدود ۱۱ درصد کل مساحت 

نوار غزه محاصره شده اند.

از ابتدای تجاوز رژیم صهیونیستی تاکنون، ۲ هزار و ۲۱۰ جسد از 
قبرستان های نوار غزه به سرقت رفته است.

سازمان یادشده اضافه کرد: نظامیان متجاوز صهیونیست، با 
هماهنگی با نیروهای سازمان پیشگیری و امداد و نجات نوار 
غزه برای ورود به مناطقی که بمباران می شود، مخالفت و در 
مسیر امداد رسانی سنگ اندازی می کنند و امدادگران را هدف 

قرار می دهند.

تاکنون ۸۲ نیروی سازمان پیشگیری و امداد و نجات نوار غزه 
به شهادت رسیده و شماری از مقرها و خودروهای امدادی آن  ها 

هدف حمله هوایی و توپخانه ای قرار گرفته است.

این در حالی است که سازمان پیشگیری و امداد و نجات نوار غزه 
خواستار دسترسی امن به منابع آب برای آتش نشانی و تامین 

تجهیزات و قطعات یدکی برای خودروهای خود شده است.

این نهاد فلسطینی از سازمان ملل متحد خواست، سوخت 
مورد نیاز برای انجام عملیات امداد نجات و خدمات رسانی به 

شهروندان را به صورت فوری تامین کند.

یاد و خاطره 
شهدا، به ویژه 

»شهید محمدعلی 
ابراهیم  زاده« که 6 

دی 65 به مقام شامخ 
شهادت نائل گشت، 

گرامی باد

رسانه انگلیسی نوشت امیدواری رئیس جمهور اوکراین به 
اینکه تهاجم به منطقه کورسک، مسکو را مجبور به استقرار 
مجدد نیرو و کاهش فشار در جبهه شرقی کند، اقدامی 

مخاطره آمیز و بدون نتیجه ای روشن بود.
۲ هفته پس از تهاجم غیرمنتظره به روسیه، اوکراین در 
تلاش برای یافتن تعادلی بین تصرف قلمرو در آن سوی مرز 
در کورسک و از دست دادن قلمروهایی در قلب جبهه شرقی 

در مرکز دونتسک است.
نشریه آبزرور، ویژه نامه روزهای یکشنبه روزنامه گاردین در 
گزارشی نوشته است: روز جمعه الکساندر سیرسکی، فرمانده 
نیروهای مسلح اوکراین مدعی شد که در داخل روسیه تا ۲ 
مایل در روز پیشروی می کنند، اما نیروهای مسکو در این ماه 
حدود سه مایل پیشرفت کرده اند زیرا کرملین به شدت برای 

تصرف مرکز پوکروفسک فعالیت می کند.
در ذهن بسیاری از اوکراینی ها، این ۲ نبرد با هم مرتبط هستند 
و نتیجه نهایی نامشخص است. انتظار می رفت روسیه نیروهای 
قابل توجهی را از شرق برای دفاع از کورسک جابجا کند اما 
»هانا شلست« یکی از اعضای ارشد مرکز تحلیل سیاست اروپا 
می گوید که حمله اوکراین »بهتر از حد انتظار پیش رفت« اما 
واقعیت این است که »روسیه احتمالاً  آن اندازه از نیروهای 
خود را از جناح شرقی آن طور که انتظار می رفت، منتقل نکرده 

است«.

پیشروی روس ها در شرق
اندیشکده آمریکایی مؤسسه مطالعات جنگ، گفته است 
تنها »عناصر منتخب واحدهای جنگ های نامنظم روسیه« 
به کورسک اعزام می شوند و کرملین احتمالاً مخالف خروج 
واحدهای نظامی درگیر جنگ در نزدیکی پوکروفسک است.

در پوکروفسک، مقام ها تخلیه غیرنظامیان را افزایش داده اند. 
»سرگی دوبریاک« رئیس اداره نظامی شهر هشدار داده که 
نیروهای روس »تقریباً« به شهر نزدیک شده اند و هشدارها 

درباره آینده شهر در حال افزایش است.
آبزرور نوشت تا یک سال پیش، پوکروفسک به اندازه ای 
امن در نظر گرفته می شد که می توانست به عنوان یک 
پایگاه منطقه ای عمل کند که در آن خبرنگاران و امدادگران 
می توانستند یک شب بمانند. ارتباطات جاده ای و ریلی آن، 
شهر مرکزی دنیپرو را به کراماتورسک و اسلوویانسک متصل 
می کند. تصرف این شهر در واقع قسمتی از استان دونتسک 

را که هنوز در دست اوکراین است، به ۲ نیم خواهد کرد.
»ولودیمیر زلنسکی« رئیس جمهور اوکراین این نبردها را مرتبط 
به هم دانسته و توضیح داده که تهاجم به کورسک »با هدف 
از بین بردن لجستیک ارتش روسیه و تخلیه ذخایر آن ها« بود.

اما  اوکراینی  سربازان  است:  آمده  مطلب  این  ادامه  در 
دارند.  حملات  این  کلی  راهبرد  باره  در  بزرگی  تردیدهای 
شایعات مداوم وجود دارد مبنی بر اینکه سرهنگ »امیل 
ایشکولوف« فرمانده محبوب تیپ ۸۰ اوکراین، که اکنون در 
میان دست اندرکاران حمله به کورسک است، در پایان ژوئیه 

از سمت خود برکنار شد.

نشانه های تلافی
روسیه  تلافی جویانه  حملات  از  نشانه هایی  روزها  این 
رونمایی شده است. یک موشک بالستیک در مرکز سومی، 

نزدیک ترین شهر اوکراین به تهاجم مرزی منفجر شد.
آبزرور می نویسد که سومی که حدود ۲۵۰۰۰۰ نفر جمعیت 
دارد، در گرمای تابستان همچنان شلوغ و پر جنب و جوش 
باقی مانده است، بیمارستان های این کشور مملو از تلفات 
خط مقدم شده اند و یک هفته پیش درخواست هایی برای 
اهدای خون برای کمک به درمان سربازان مجروح انجام شد.

این شهر همچنین پذیرای حدود ۴۰۰۰ نفر از روستاهای 
بوده است. در  کشاورزی منطقه به سمت مرز در شمال 
همین حال در ۶ مایلی مرز، تنها تعداد اندکی از غیرنظامیان 
مکان ها  بیشتر  مانده اند.  باقی  کمی  زیرساخت های  و 
تخته شده اند. یک آژانس کمک رسانی به نام »مأموریت 
توانمندسازی جهانی« تقریباً ۲۶۰۰۰ جیره غذایی را هر ماه 

تامین می کند، زیرا منابع کافی در بازار وجود ندارد.

پیامدهای حملۀ مخاطره آمیز و بی  نتیجه به خاک روسیه چیست؟

قمار زلنسکی!

رویداد

»دانیال دیویس« -سرهنگ بازنشسته آمریکا- گفت که اوکراین منتظر پاسخ روسیه برای عملیات نیروهای مسلح اوکراین در منطقه کورسک 

است. کرد اوکراین تحت هیچ شرایطی نمی تواند پیروز این عملیات باشد. اگرولادیمیر زلنسکی رئیس جمهوری اوکراین قاطعانه با مذاکرات 

صلح مخالف است پس برای چه چیزی تلاش می کند؟

دیویس تاکید کرد که دولت کی یف به خاطر کمبود تجهیزات نظامی و نیروی هوایی نمی تواند در منطقه کورسک به موفقیت دست یابد 

و حملات این کشور فقط باعث می شود خشم روس ها بیشتر برانگیخته شود و عواقب هولناکی را برای اوکراین به دنبال داشته باشد.

اوکراین منتظر پاسخی سخت از سوی روسیه است

خبر اول

بین  الملل

و  دموکرات ها  به  اعتمادی  آمریکایی ها  از  زیادی  تعداد 
جمهوری خواهان ندارند و خیلی ها هم می گویند به دنبال 
گزینه های دیگر برای انتخابات نوامبر ۲۰۲۴ هستند. در این 

بین، رهبر حزب سبزها یکی از این گزینه هاست.
حزب  رهبر  استاین«  »جیل  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
سبزهای آمریکا در گفت وگویی با میدل ایست آی درباره 
بحران دموکراسی، ایجاد سیاست های جایگزین در آمریکا و 

پایان دادن به جنگ غزه صحبت کرد.
از استاین درباره وقوع نسل کشی، تلاش برای ترور ترامپ، 
کاندیدا شدن هریس به جای بایدن، اقتصادی که دیگر 
خوب کار نمی کند، بحران آب و هوایی، افزایش خودکامگی 
و استبداد در جهان پرسیده شد و او گفت: »من فکر می کنم 
هرج و مرج، یک طوفان عالی برای گذارهای غیرمنتظره 
است. اگر مردم آمریکا در این مورد نظری دارند، این دو نامزد 

زامبی را که پا روی گلویشان گذاشته اند، تایید نمی کنند. 
در این مورد مطلقا هیچ سؤالی وجود ندارد. آمریکایی ها 
واقعا برای انتخاب های دیگری که به آن  ها خدمت کند، 
مایل هستند. ۶۳ درصد از آمریکایی ها واقعا به انتخاب 
سیاسی دیگری فکر می کنند چون دو حزب اصلی در خدمت 
رسانی به مردم آمریکا ضعیف عمل کرده اند. دموکرات ها 
پس از آنکه بیماری جو بایدن کامل مشخص شد، هریس 
را کاندیدای خود اعلام کردند چون مجبور شدند از طرح 
جایگزین استفاده کنند، آن هم بدون آنکه حتی یک رای 
در میان نخبگان داشته باشند. این یعنی بحران دموکراسی 

در آمریکا«.
دریافت  ضعیفی  خدمات  آمریکا  »مردم  افزود:  استاین 
می کنند و اکنون ما خیلی ناراضی داریم. نیمی از مردم 
اجاره نشین، ۳۰ تا ۵۰ درصد از درآمد ماهانه خود را صرف 
زندگی  قسطی  درصد   ۶۳ حدود  می کنند.  اجاره  هزینه 
می کنند. می دانید که طبقه کارگر واقعا برای زنده ماندن در 
تکاپو هستند. حدود ۱۰۰ میلیون آمریکایی بدهی تحصیلی 
یا دارویی دارند. این اصلا درست نیست. کاندیداهای ریاست 
جمهوری کاملا از مسیر خارج شده اند، در دسترس نیستند، 
درحالی  که کار ما این است که چاره ساز باشیم و به مردم 

آمریکا اجازه دهیم تا بفهمند انتخاب دیگری هم دارند«.
استاین درباره احتمال پیروزی در انتخابات نوامبر و طرحش 
برای ۱۰۰ روز نخست حضور در کاخ سفید نیز گفت: »تلفن را 
برمی دارم و جنگ نسل کشی )غزه( را متوقف می کنم. کاخ 
سفید کنترل قاطعی بر اسرائیل دارد، چون اسرائیل بدون 
کمک ها و پشتیبانی آمریکا حتی ۲۴ ساعت هم نمی تواند 

زنده بماند. آمریکا حرف می زند و اسرائیل گزینه دیگری جز 
اطاعت ندارد. پیام من این خواهد بود؛ ارسال سلاح، تمامی 
حمایت ها باید همین الان متوقف شود مگر اینکه شما، 
اسرائیل دست از نسل کشی بردارید و به این اشغالگری 
پایان دهید و نیروهای خود را از اراضی اشغالی تا مرزهای 
۱۹۶۷ بیرون بکشید. دومین کارم در ۱۰۰ روز نخست حضور 
در کاخ سفید اعلام وضعیت اضطراری آب و هوایی است. 
با اعلام این وضعیت، رئیس جمهوری بیش از نیم تریلیون 
دلار هر سال در بودجه اضطراری اختصاص می دهد که 
می توان از آن برای ایجاد شغل بر پایه اضطراری و برای 
اقتصاد سبز به ویژه انرژی سبز، حمل و نقل سبز، کشاورزی 
سبز و خانه داری سبز استفاده کرد. ما بجای ایجاد و ساخت 
دیوار در مرز باید سیاست های خود را درباره بحران مهاجرتی 
اصلاح کنیم. این گام نخست است. اصلی ترین راه، متوقف 
کردن ایجاد علل بحران مهاجرتی است و آن، از سیاست های 

مقابله با مواد مخدر و جنگ مواد مخدر ناشی می شود«.
رهبر حزب سبزهای آمریکا درباره اینکه آیا این کشور دارد 
به فراتر از »تله دو حزبی« نزدیک می شود، گفت: »بله، مردم 
آمریکا در بحران هستند و این فقط به سیاست خارجی 
مربوط نیست. دیگر جایی نمانده که این بحران حس نشود. 
اوضاع در حال بهبود نیست. اگر به نظرسنجی از جوانان 
نگاهی بیندازید، می بینید که مثلا نیمی از آن  ها آینده ای 
ناامید کننده برای خود متصور هستند. وقتی مردم از نظر 
اقتصادی و سیاسی خود را ناامید ببینند، جذب عوام فریبی 
می شوند. این دقیقا منشا آلمان نازی است. این داستان 

فاشیسم است«.

»رهبر حزب سبزهای آمریکا«: اسرائیل بدون ما حتی ۲۴ ساعت هم نمی تواند زنده بماند

فاطمه نبید
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»داوود نجفیان« -مدیرعامل شرکت آب منطقه ای استان البرز- با بیان اینکه فشار مضاعفی روی سفره های آب زیر زمینی این 

استان وجود دارد، اعلام کرد: حجم برداشت اضافه بر ظرفیت این آبخوان  ها سالانه ۸۰ میلیون متر مکعب برآورد شده است. اکنون 

در سطح کشور بین پنج تا ۶ درصد منابع آبی به بخش شرب اختصاص یافته درحالی  که این رقم در استان البرز ۳۳ درصد است. 

تراکم جمعیتی در استان البرز سبب شده تا برای تامین آب شرب مردم بخش زیادی از منابع آب استان در این بخش به مصرف 

برسد؛ این امر نشان می دهد که وضعیت البرز به لحاظ مصرف آب با سایر مناطق کشور متفاوت است.

اضافه برداشت ۸۰ میلیون متر مکعبی آب از آبخوان  های البرز

شهر

رئیس شورای اسلامی شهر کرج با اشاره به روند اجرایی پروژه 
های بزرگ عمرانی این کلانشهر در سه سال اخیر، اعلام کرد: 
مدیریت شهری کرج برای تکمیل بخش زیادی از پروژه های 

عمرانی تا پایان شورای ششم مصمم است.
به گزارش »دنیای هوادار«، مسعود محمدی روز گذشته روز 
گذشته با اعلام این مسئله، افزود: در سال آخر شورای ششم 

رویدادهای خوبی در عرصه عمرانی کرج شاهد خواهیم بود.
وی بیان کرد: انعکاس خدمات انجام گرفته مدیریت 
شهری از سوی رسانه های جمعی موجب امید آفرینی 

خواهد شد.
تمام  گفت:  کرج  شهر  اسلامی  شورای  رئیس 

رسانه های جمعی در سه سال اخیر همراهی 

که  داشتند  کرج  شهری  مدیریت  با  خوبی 
انتظار می رود این روند در سال پایانی شورای 

ششم استمرار داشته باشد.
این  بر  تاکید کرد: تمام تلاش ها  وی 
است که در همین دوره پروژه های 

بزرگ عمرانی کرج به ثمر برسد.

»رئیس شورای اسلامی شهر کرج« تأکید کرد؛

مدیریت شهری، مصمم برای تکمیل پروژه  های عمرانی 

از »البرز« چه  خبر؟

مدیرکل تعزیرات حکومتی البرز از محکومیت ۳۳۰ میلیارد 
ریالی یک شرکت تجاری قاچاق حبوبات در شهرستان کرج 

خبر داد.
به گزارش »دنیای هوادار«، حمیدرضا کیوانفر روز گذشته 
با اعلام این خبر، گفت: پرونده قاچاق ۹۲۰ هزار کیلوگرم 
انواع حبوبات، برنج و چای به ارزش ۳۳۰ میلیارد و ۴۳۱ 
میلیون ریال در شعبه هفتم بدوی تعزیرات حکومتی کرج 

رسیدگی شد.
وی افزود: شعبه باتوجه به مدارک موجود در پرونده و ثبت 
نکردن کالا در سامانه جامع انبارها، اتهام انتسابی را محرز 

و علاوه بر ضبط کالای کشف شده، مدیرعامل شرکت را 
به پرداخت ۳۳۰ میلیارد و ۴۳۱ میلیون ریال جزای نقدی 

محکوم کرد.
اقتصادی  امنیت  ماموران  گزارش  با  گفت:  کیوانفر 
فرماندهی انتظامی و بازرسی مشترک گشت سیار سازمان 
تعزیرات حکومتی، معاونت نظارت و بازرسی وزارت جهاد 
کشاورزی، اداره کل صمت، معاونت غذا و دارو دانشگاه 
انبار یک شرکت، پرونده این  از  علوم پزشکی و گمرک 
حکومتی  تعزیرات  به  رسیدگی  برای  و  تشکیل  تخلف 

ارسال شد.

استان  در  تابعه  شهرهای  از  یکی  شهر  شورای  عضو 
البرز)کوهسار( با وجود محکومیت قطعی به دو فقره یکسال 
زندان تعزیری به جرم جعل و سواستفاده از سند مجعول 
آن  هم اسناد شهرداری همچنان در عضویت شورای شهر 
باقی مانده است. حال باید پرسید قرار نظارت قضایی و 
جلوگیری از حضور فرد مجرم در شورای شهر چرا صادر نشده 
است!؟ اکنون که محکومیت قطعی شده است تداوم حضور 

وی چه توجیهی دارد؟
موضوع  در  کیفر  قانون  اصلاحی  ماده ۱۹  اصلاح  قانون 
کیفرهای تبعی و حقوق اجتماعی اینگونه می گوید که کیفر 
تبعی اثر ناشی از حکم است بدون قید در حکم. و سپس 

در بند ج اینگونه تاکید می  دارد:
ج - هر کس که به موجب حکم قطعی و به علت ارتکاب 
یکی از جنحه های ذیل و یا به علت ارتکاب جنایت با رعایت 
کیفیت مخففه به بیش از یک ماه حبس تأدیبی محکوم 
شود در صورتی که یکی از مجازات های اصلی او انفصال ابد 
از خدمات دولتی نباشد در مدت پنج سال از حق استخدام 

دولتی و  مملکتی محروم می شود.
 هرگاه مدت حبس تأدیبی تا یک ماه باشد مدت محرومیت 

از حق استخدام دولتی و مملکتی دو سال خواهد بو..
۱ - کلیه جنحه های مضر به مصالح عمومی که در باب دوم 
قانون مجازات عمومی پیش بینی و یا جنحه هایی که از این 
حیث مشابه آن  ها است و به موجب قوانین جداگانه تعیین 

گردیده است.
با مراجعه به قانون مجازات عمومی در باب دوم در جنحه و 
جنایاتی که مضر به مصالح عمومی کشور است و در فصل 

سوم در جنحه و جنایت بر ضد آسایش عمومی در مبحث 
دوم در جعل و تزویر و مشخصاً در ماده ۹۷ تاکید میکند: - 
جعل و تزویر عبارت است از ساختن نوشته یا سند یا چیز 

دیگری بر خلاف حقیقت...
لذا محکومیت با جرم جعل و سوءاستفاده از سند مجعول 
از جنحه های مضر به مصالح عمومی کشور است که تداوم 
عضویت محکوم علیه در شورای اسلامی شهر بی توجهی 
به قوانین حقوقی و کیفری است. همچنین در ماده ۲۶ 
قانون مجازات اسلامی مجازات تبعی ناشی از برخی جرایم و 
محرومیت اجتماعی ناشی از آن را منفصل شدن از عضویت 

شورای شهر می  داند:
ماده ۲۶ قانون مجازات اسلامی به طور قطع در تبصره 
حکومتی  های  دستگاه   »مستخدمان  می  دارد:  اعلام    ۱
در صورت محرومیت از حقوق اجتماعی، خواه به عنوان 
مجازات اصلی و خواه مجازات تکمیلی یا تبعی، حسب 
مورد در مدت مقرر در حکم یا قانون، از خدمت منفصل 

می  شوند«.
البته در ماده ۲۶  حقوق اجتماعی موضوع این قانون را 
بند ت مشمول منتخبین مردم در شوراهای  پیشتر در 
اسلامی نیز نموده است ) ت- انتخاب شدن یا عضویت در 
انجمن  ها، شوراها، احزاب و جمعیت ها به موجب قانون 

یا با رای مردم(
در  باشد  تبعی که در حکم قید نشده  پس در مجازات 
محکومیت های کیفری بیش از یکسال و آن هم با جرم 
جعل، در حالی که جعل و سوءاستفاده از سند مجعول اسناد 
شهرداری باشد و مجرم نیز عضو شورای شهر باشد  یقینا  
بنا به رعایت مصالح عمومی کشور محرومیت از عضویت 
در شورای اسلامی شهر بایستی برای عضو مجرم و محکوم 

اعمال گردد. چرا که ماندن همچین فردی در آن مسند 
موجب بی اعتمادی عمومی بوده و این به مصالح عمومی 
کشور نیست. از طرف دیگر براساس  مواد ۹۰ و ۹۱ قانون 
شهرداری ها در صورت ثبوت جرم، علاوه بر مجازاتی که 
در قوانین کیفری برای مجرم لحاظ گردیده محرومیت دو 
دوره از حق عضویت در شورای اسلامی شهر نیز در قانون 
تشکیلات شوراها در نظر گرفته شده است. تبصره ٣ ماده 
٣٠ قانون تشکیلات، وظایف و انتخابات شورای شهرهای 
کشور در شرایط انتخاب شوندگان در هنگام ثبت نام ارائه 
گواهی عدم سوءپیشینه که از تاریخ صدور  آن بیش از سه 

ماه نگذشته باشد را الزامی دانسته است.
با توجه به این ماده از قانون و سایر صلاحیت های مقرره، 
وجود سابقه محکومیت کیفری برای افراد مانع از عضویت 
الزامات نه  آن  ها در شوراهای اسلامی شهر است و این 
فقط برای هنگام انتخاب بلکه برای تداوم عضویت افراد 
نیز لازم و ضروری است. لذا جا دارد فردی که با وجود رای 
محکومیت قطعی همچنان به عضویت خود در شورای شهر 
ادامه می دهد سریعا در راستای پایبندی به قانون و احترام 
به حقوق عمومی این نهاد را ترک نماید. در غیر اینصورت 
ضمن وارد بودن نقد به عملکرد فرماندار، استاندار و دیگر 
نهادهای ذی ربط، بر سازمان بازرسی کل کشور تکلیف است 
تا با بررسی و سپس انعکاس فوری موضوع محکومیت 
کیفری عضو شورای شهر مراحل اخراج اینچنین عضوی که 
برخلاف قانون بر کرسی نمایندگی مردم در پارلمان شهری 

تکیه زده است را عملی سازد.
مسئولیت نظارت بر حسن اجرای قانون شوراهای شهر بر 
عهده فرماندار نیز است و ترک فعل فرماندار قابل پیگرد 

قانونی است.

در کرج؛ قاچاقچی ۳۳۰ میلیارد ریالی حبوبات محکوم شد

مطالعه بافت تاریخی کلانشهر کرج آغاز شد

برای طرح  های گردشگری البرز؛ 

۶ موافقت اصولی صادر شد

مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی البرز از 
صدور ۶ موافقت اصولی با پیش بینی ۱۱۰ نفر اشتغالزایی برای 
طرح های گردشگری در کمیسیون سرمایه گذاری این اداره 

کل خبر داد.

»رحیم خاکی« روز گذشته در نشست خبری اظهار کرد: در این 
کمیسیون که با حضور اعضا در محل معاونت گردشگری اداره 
کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان البرز 
برگزار شد، پرونده های مرتبط با طرح های گردشگری مورد 

بررسی قرار گرفت.

مدیر کل میراث فرهنگی،گردشگری و صنایع دستی البرز افزود: 
در این نشست با ۶ طرح گردشگری شامل چهار طرح بومگردی 
و ۲ هتل با حجم سرمایه گذاری یک هزارو۵۵۰ میلیارد ریال 

موافقت شد.

به گفته او بیشترین موافقت ها مربوط به شهرستان طالقان با 
سه واحد بومگردی است که با توجه به ظرفیت های روستاگردی 

در این شهرستان  بیشترین متقاضی سرمایه گذاری را دارد.

خاکی افزود: این طرح ها پس از دریافت موافقت اصولی برای 
دریافت استعلام به ادارات مرتبط ارجاع داده می شوند و در 
صورت کسب موافقت سایر دستگاه ها مجوز ایجاد برای آن ها 

صادر می شود.

توزیع بیش از ۱۱ هزار جلد

 گذرنامه در البرز

مدیرکل پست استان البرز از توزیع ۱۱ هزار و ۱۵۰ جلد گذرنامه 
زیارتی طی ماه جاری در سطح این استان خبرداد.

»رضا حمیدپور« روز گذشته با اعلام این خبر اظهار کرد: طی این 
مدت ۱۵هزارو ۱۳۲ جلد گذرنامه ازسوی اداره گذرنامه فراجا به 
اداره کل پست این استان ارجاع شده که از این تعداد ۱۱ هزارو 

۱۵۰جلد توزیع شده است.

وی افزود: پس از ارسال پیامک از سوی اداره گذرنامه ، طی 
مدت ۴۸ ساعت تحویل پست خواهد شد و شرکت ملی پست 
نیز طبق فرآیند تعریف شده در مدن زمان ۲۴ ساعت اقدام به 

توزیع گذرنامه ها خواهد کرد.

حمیدپور در خصوص عدم توزیع تعداد باقیمانده گذرنامه ها 
گفت: در فرایند توزیع، پس از ۲ بار مراجعه نامه رسان ها و 
عدم حضور زائران، گذرنامه ها به »باجه معطله« تحویل شده و 
مردم شریف استان می توانند با در نظر گرفتن محل سکونت 
به اداره پست شهرستان مراجعه نموده و گذرنامه خود را از این 

باجه دریافت نمایند.

مدیرکل پست البرز بیان کرد: امسال یکی از خدماتی که توسط 
شرکت ملی پست به زائران ارائه خواهد شد موضوع راه اندازی 
خدمت »زائر پست« است. این خدمت سال گذشته با عنوان 

پست یافته اجرا شد.

وی گفت: در مسیر راهپیمایی اربعین هشت ایستگاه با عنوان 
زائر پست مستقر خواهد شد؛ ۲ ایستگاه در محل کنسولگری 
نجف و کربلا و ۶ ایستگاه دیگر در مسیر راهپیمایی اربعین در 

موکب های اصلی ایرانی است.

حمیدپور افزود: امسال علاوه بر اسناد و مدارک مفقود شده، 
تلفن همراه و کوله پشتی هم به خدمات این ایستگاه ها افزوده 
شده است. مدیرکل پست استان البرز از زائران اربعین خواست 

تمدید گذرنامه را به روزهای منتهی به اربعین موکول نکنند.

گوشه  وکنار

مهدی شهیم
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بیست و دومین نمایشگاه بین المللی  

محیط زیست برگزار می شود

با توجه به اهمیت حفاظت محیط زیست و ترغیب و تشویق 
صنایع، معادن، پتروشیمی ها به حمایت از گونه های گیاهی 
و جانوری و تلاش برای ارتقاء کیفیت هوا و نیز به منظور 
آگاهسازی اقشار جامعه در راستای صیانت از زیست بوم ایران، 
بیست و دومین نمایشگاه بین المللی محیط زیست پاییز امسال 

برگزار می شود.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از روابط عمومی ستاد برگزاری 
این نمایشگاه، »محیط زیست اقتصادی، اقتصاد محیط زیستی« 
و اهمیت مسئولیت اجتماعی محور اصلی این رویداد زیست 
محیطی در کشور است که از ۲۹ آبان تا دوم آذر ماه امسال در 

محل نمایشگاه شهر آفتاب تهران برگزار خواهد شد.

این نمایشگاه با اخذ مجوز از سازمان توسعه تجارت ایران به 
عنوان متولی برگزاری نمایشگاهها در کشور و حمایت سازمان 

حفاظت محیط زیست طراحی شده است.

افزایش سطح دانش و آگاهی عمومی در خصوص مسائل 
زیست محیطی، ایجاد فضایی برای تبادل دانش و تجربیات بین 
کارشناسان، متخصصان و فعالان حوزه محیط زیست، معرفی و 
تشویق به کارگیری راهکارهای نوآورانه و فناوری های پیشرفته 
در جهت کاهش مصرف سوخت و انرژی و نیز حفظ منابع 
طبیعی، تقویت ارتباط و همکاری میان نهادها، سازمان ها و 
شرکت های فعال در حوزه محیط زیست و انرژی، ترویج مفاهیم 
پایداری و مسئولیت اجتماعی در میان عموم مردم و تشویق به 
رفتارهای سازگار با محیط زیست از اهداف برپایی این نمایشگاه 

بیان شده است.

متقاضیان برای شرکت در این نمایشگاه و برپایی غرفه ها می 
توانند به پایگاه اینترنتی www.Envirex.ir مراجعه و ثبت نام 
کنند. بازدید از این نمایشگاه برای عموم مردم آزاد و رایگان 

است.

راه اندازی دادگاه های
 صلح هزینه ندارد

معاون اول قوه قضاییه با تأکید بر لزوم ساماندهی نیروی 
انسانی در دادگستری استان ها، گفت: برآورد لازم در ساختار برای 
اجرای قانون »شوراهای حل اختلاف« وجود دارد و هزینه ای 

برای راه اندازی دادگاه های صلح تحمیل نمی شود.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از قوه قضاییه، حجت الاسلام 
والمسلمین حمزه خلیلی روز گذشته در نشست پیگیری و 
دادگاه های  اختلاف  حل  شوراهای  قانون  اجرای  هماهنگی 
صلح، افزود: با راه اندازی شعب دادگاه های صلح، هزینه تحمیل 
در  موجود  نیروهای  از  استفاده  حال  در  اکنون  و  نمی شود 
دادگاه های صلح هستیم و باید روند بکارگیری نیروی انسانی در 

دادگستری استان ها را ساماندهی کنیم.

وی اظهار داشت: برای اجرای قانون »شوراهای حل اختلاف 
که چه  دارد  وجود  در ساختار  لازم  برآورد  دادگاه های صلح« 
تعداد نیروی اداری و قاضی می خواهیم؛ ابلاغات افراد برای 
کار در شعب دادگاه های صلح صادر شده است و در ساختمان 
دادگستری های استان ها نیز فضای فیزیکی لازم برای راه اندازی 
این شعب وجود دارد و همان قضاتی که در شوراهای حل 
اختلاف در حال رسیدگی به پرونده ها بودند؛ در دادگاه های صلح 
نیز کمک می کنند.معاون اول قوه قضاییه با تاکید براینکه به 
ازای هر اقدامی، نخست باید تامین اعتبار لازم صورت بگیرد، 

افزود: امیدوارانه در حال حرکت به جلو هستیم.

معاون علمی فرهنگستان علوم پزشکی کشور 
موضوع سلامت محوری در آموزش و پرورش 
این  باید  گفت:  و  خواند  اساسی  بسیار  را 
موضوع مهم در تمام متون آموزش و پرورش 

بازنمایی شود.

محمدعلی  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
محققی روز گذشته در نشست آینده نگاری، 
نظریه پردازی و رصد کلان سلامت افزود: در 
بند یک سیاست های کلی سلامت به موضوع 
مهم »فرهنگ« اشاره شده است و در مصداق 
آموزش و پرورش، تحقق مفاهیم کلی سلامت 
با استفاده از این ظرفیت عظیم تحقق می یابد 
و وزارت بهداشت نیز باید نظارت  داشته باشد 
و این مفاهیم در سیاست های کلی علم و 
و  آموزش  بنیادین  تحول  سند  و  فناوری 

پرورش نیز آمده است.
تحقق  روش  مهم ترین  داشت:  اظهار  وی 
پرورش طرح  و  آموزش  در  ارتقای سلامت 
موضوع در سند آموزش و پرورش است که 
تا حدودی مطرح شده است اما این کافی 
یعنی  اساسی  رکن  این  به  باید  و  نیست 
سلامت همه جانبه که مجموعه دانش آموزان 
و سایر اصحاب آموزش و پرورش است، توجه 

بیشتری داشته باشد.
پزشکی  علوم  فرهنگستان  علمی  معاون 
مفهوم  از  داشتن  درست  درک  اهمیت  به 
فرهنگ و فرهنگ سازی سلامت اشاره داشت 
و گفت: فرهنگستان علوم پزشکی در این 
حوزه می تواند نقش مشورتی داشته باشد و 

پیشنهاداتی را نیز ارائه کند.
و  فرهنگ  موضوع  کرد:  تصریح  محققی 
دولت  آستانه  در  تنها  نه  فرهنگ سازی 
جزء  قبل  سال  چندین  از  بلکه  چهاردهم 
اولویت های چهار فرهنگستان  بوده است و 
به عنوان مثال کارگروه هنجارهای فرهنگی 
چهار  بین  سالهاست  که  است  کارگروهی 
فعالیت  مشترک  به صورت  فرهنگستان 
آن  اولویت دار  موضوع  اولین  و  می کند 
که  بوده  پرورش  و  آموزش  فرهنگ سازی 
محصول آن کتاب »آموزش و پرورش آینده« 
بود و بخش سلامت آن بر عهده فرهنگستان 

علوم پزشکی نهاده شد.
است  بحثی  عالی  آموزش  کرد:  تاکید  وی 
که در دستور کار ما قرار دارد و نشست های 
کارشناسی آن برگزار و نتایج ارائه خواهد شد.

ارتقاء  گروه  عضو  تقدیسی  محمدحسین 
سلامت فرهنگستان علوم پزشکی نیز با اشاره 
به اهمیت موضوع ارتقاء سلامت در جامعه 
به ویژه از دوران کودکی، اظهار داشت: در اروپا 
در سال ۲۰۲۲ با توجه به اهمیت این موضوع، 
برنامه های مدونی را طراحی کردند که نشان 
می دهد فرهنگ سازی در مدرسه بسیار حائز 

را  این مهم  باید  روزبه روز  و  است  اهمیت 
توسعه بخشید.

وی نقش جامعه و فرد را به یک میزان در 
فرهنگ  و  موثر خواند  فرهنگ سازی  بحث 
جامعه را حاصل تعامل بین افراد و گروه ها 

دانست.
تقدیسی به طرحی با عنوان »آموزش صلح 
و توانمندسازی دانش آموزان مقطع ابتدایی 
راستای  در  همسالان  میانجی گری های  در 
بازتاب  که  کرد  اشاره  اجتماعی«  سلامت 
موفقی در مدارس داشته است و در این باره 
اظهار داشت: سند تحول بنیادین آموزش و 
پرورش در حال بازنگری است و فرهنگستان 
علوم پزشکی کشور باید در این بازنگری نقش 
مهم مشورتی خود را ایفا کند و این سند باید 

رویکرد سلامت محور داشته باشد.

همچنین در این نشست محمدرضا واعظ 
نظریه  آینده نگاری،  شورای  عضو  مهدوی 
از  گزارشی  سلامت،  کلان  رصد  و  پردازی 
وضعیت کیفیت و برابری آموزش در کشور 
از  نشان  آن  تحلیل های  که  کرد  منتشر 
وضعیت نامطلوب آموزش خصوصاً در برخی 

از استان های کشور داشت.
وی به علل و عوامل ایجاد کننده کاهش 
کیفیت آموزش در کشور اشاره کرد و یکی 
از علل را پایین بودن دستمزد در آموزش و 
پرورش خواند و گفت: با کم ارزش دانستن 
کاهش  نیز  فردی  انگیزه های  انسان،  کار 
خواهد یافت و این یک امر طبیعی است 
اش  حرفه  وارد  نیز  علاقه  با  فردی  اگر  و 
شود بعد از مدتی قطعا تاثیرات منفی عدم 
توجه حاکمان وی را سرخورده خواهد کرد. 
در  حاکمیت  و  سلطه  موضوع  گفت:  وی 
دولت های مختلف نیز وجود داشته است و 
حاکمان باید اصالت را کار انسان قرار دهند و 

برای آن ارزش قائل شوند.
آینده نگاری  شورای  عضو  فاتحی  منصور 
فرهنگستان علوم پزشکی در این نشست؛ 
رویکرد آموزش های بهداشت با روش کودک 
به کودک را مطرح کرد که یادگیری مفاهیم 
سلامت توسط کودکان نه از طریق معلم بلکه 
در بستر بازی های دنیای کودکان اتفاق افتد 

و معلم در بستر مشارکت؛ به جای تدریس، 
رویکرد  این  در  و  باشد  مفاهیم  تسهیل گر 
و  آموزش  ساختار  با  آن  انطباق  موضوع 

پرورش کشور بسیار مهم است.
وی به یادگیری فعال در بستر زندگی اشاره 
کرد و گفت: این پروژه در پنج استان به صورت 
آزمایشی مورد استفاده قرار گرفت و مجموعه 
و  بررسی  آن  کیفی  و  کمی  رویکردهای 
خروجی آن سند »اهداف آموزش بهداشت 
به دانش آموزان« است که به تائید وزارت 
بهداشت و وزارت آموزش و پرورش رسیده 
است و بیش از دوسال اجرا شده که می توان 

در این برهه از زمان نیز از آن استفاده کرد.
مجید خدام سرپرست معاونت تربیت کودک 
و توانمندسازی با اشاره به اینکه از سال ۹۹ 
تمام مسائل مرتبط با کودکان زیر هفت سال 

طبق مصوبه مجلس به سازمان ملی تعلیم و 
تربیت سپرده شده است، گفت: فرهنگستان 
علوم پزشکی می تواند در حوزه نظریه پردازی 

به ما مشورت های لازم را ارائه نماید.
وی به مدلی که در کشور هند پیاده شده است 
اشاره کرد و گفت: هند با توجه به جمعیت و 
کمبود امکانات آموزشی »تعلیم و تربیت« را 
جایگزین »آموزش و پرورش« کرد که تجربه 
بسیار موفقی بود چرا که یک نگاه یکپارچه به 
موضوع تربیت منابع انسانی داشتند و ما نیز 
امیدواریم با همکاری و مشورت فرهنگستان 
علوم پزشکی کشور بتوانیم با هم فکری و 
آینده پژوهی موضوع حاکمیت یکپارچه را در 

دولت جدید بیش از پیش نمایان سازیم.
و  آموزش  عالی  شورای  نماینده  محمدی 
پرورش گفت: بروزرسانی سند تحول بنیادین 
آموزش و پرورش از اسفند ماه سال ۹۹ آغاز و 

ماه گذشته به پایان رسید.

وی ادامه داد: پشتوانه سند تحول بنیادین 
شش ساحت است که در مبانی نظری تحول 
تربیت تمام ساحتی  به  قائل  ما  بنیادین، 
هستیم و این شش ساحت شامل ساحت 
شناختی،  زیبایی   - هنری  فناورانه،  علمی 
اجتماعی،   - سیاسی  حرفه ای،   - اقتصادی 
اعتقادی - اخلاقی و ساحت زیستی بدنی 
این نشست در  ارزشمند  است که مباحث 

ساحت اخیرالذکر می گنجد.
وی تاکید کرد: با توجه به پدیده های نوظهور 
بوم جدید فضای  زیست  و  کنونی  جامعه 
شده  ایجاد  آموزان  دانش  برای  که  مجازی 
است، اولویت بحث سلامت و بهداشت روان 
و جسم دانش آموزان جای خودش را باز کرده 
و در دستورکار فوری ما قرار گرفته و اهم 
مطالب در سند بازبینی و جانمایی شده است 
و به سلامت همه جانبه، ارتقا فرهنگ و سواد 
سلامت و کلید واژه های مرتبط توجه شده 
است و در مرحله عملیاتی در برنامه آموزش و 

پرورش گنجانده خواهد شد.
پژوهشی  معاون  صالحی  اکبر  علی 
فرهنگستان علوم نیز در این نشست با اشاره 
به موضوع مهم عدالت در حوزه آموزش گفت: 
در اوایل انقلاب این موضوع بسیار موردتوجه 
بود اما متاسفانه اکنون در این حوزه ما عقب 

نشینی کرده ایم.
وی با مهم دانستن نقش معلمان گفت: باید 
دانشگاه فرهنگیان مورد بررسی قرار گیرد و 
مشکلاتی که در این دانشگاه است حل شود.
وی به تجربه موفق کشورهای دیگر در این 
زمینه اشاره کرد و گفت: ما نیز می توانیم 
برای فارغ التحصیلان دانشگاه های معتبر در 
رشته های مختلف کشور یک دوره آموزش 
تکمیلی بگذاریم و سپس وارد کار معلمی 

شوند.
بسیار  را  مدرسه  سازمانی  ساختار  صالحی 
مهم دانست و گفت: مدرسه باید از لحاظ 
ساختمانی استاندارد باشد و اصول بهداشتی 

نیز رعایت شده باشد.
و  شورا  اعضای  نشست  این  پایان  در 
نمایندگانی که از آموزش و پرورش حضور 
داشتند به بحث و بررسی موضوعات پرداختند 
و قرار شد نتایج جلسه در قالب تک نگاشت و 
مستند حمایت طلبی به مراجع ذی ربط جهت 
اقدامات اجرایی در جهت رسیدن به الگوی 
»مدرسه ای سالم با اصول سلامت محور« 

ارائه شود.

با نگاهی سلامت  محور؛

»سند تحول بنیادین آموزش و پرورش« بازنگری می  شود

رئیس کل سازمان نظام پرستاری با ارسال نامه ای به رئیس جمهور درخواست کرد در جلساتی با مدیریت معاون اول یا معاون اجرایی رئیس 

جمهور، مشکلات و دغدغه های پرستاران پیگیری و رفع شود. احمد نجاتیان در این نامه که روز گذشته منتشر شد، به تشریح مهم  ترین 

مشکلات پرستاران شامل تاخیر در پرداخت کارانه و اضافه کار، مشکل کمبود نیرو و مسئلۀ افزایش مهاجرت پرستاران پرداخت و از مسعود 

پزشکیان رئیس جمهور خواست با رسیدگی فوری به این مسئله از افزایش نارضایتی پرستاران جلوگیری کند. در سال گذشته تعداد هزار 

و ۸۵۰ درخواست گواهی گوداستندینگ در سازمان ثبت شده که نسبت به سال ۱۴۰۰ افزایش حدود دو برابری را نشان می دهد. این آمار 

معادل ۲۰ درصد کل ظرفیت آموزشی سالیانه پرستاری است که در طی یک سال اقدام به مهاجرت کرده اند.

پرستاران برای حل مشکلات خود به رئیس  جمهور نامه نوشتند سبز

سلامت

رقیه نوری

بـا توجه به پدیده هـای نوظهور جامعه کنونی و زیسـت بوم جدیـد فضای مجازی 
کـه بـرای دانش آمـوزان ایجاد شـده اسـت، اولویت بحث سـلامت و بهداشـت 
روان و جسـم دانش آمـوزان جـای خـودش را بـاز کـرده و در دسـتورکار فـوری مـا 
قـرار گرفتـه و اهم مطالب در سـند بازبینی و جانمایی شـده اسـت و به سـلامت 
همه جانبـه، ارتقـا فرهنگ و سـواد سـلامت و کلید واژه هـای مرتبط توجه شـده 
اسـت و در مرحلـه عملیاتـی در برنامـه آموزش و پـرورش گنجانده خواهد شـد.
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بررسی آمار بارش های کشور نشان می دهد که از ابتدای سال آبی جاری )ابتدای مهر ۱۴۰۲( تا ۲۶ مردادماه ۲۴۸.۴ میلیمتر بارش رخ  داده 
است. سال آبی جاری )ابتدای مهر ۱۴۰۲ تا آخر شهریور ۱۴۰۳( در نخستین ماه های خود با کم بارشی همراه بود. تداوم کم بارشی ها می رفت 
که به نگرانی ها در خصوص وضعیت منابع آبی دامن بزند، اما با ورود به فصل زمستان و در ادامه بهار ۱۴۰۳ و تابستان امسال این فرایند 
تغییر کرد و وضعیت بارشی بهبود یافت. اما به گفته »فیروز قاسم زاده« سخنگوی صنعت آب، به دلیل سال های خشک بارش های این 
سال نتوانست جبران کمبود منابع آبی را داشته باشد. این میزان بارش در مقایسه با ۲۴۳.۱ میلیمتر بارش های دوره بلندمدت کشور رشد 

۲ درصدی را نشان می دهد.

مجموع بارش های کشور به ۲۴۸.۴ میلیمتر رسید

فرهنگی

درسـت اسـت کـه برنج چنـدان قیمتـی نـدارد اما کـم کـم در حال حذف شـدن 
از سـفره مـردم اسـت و ایـن بسـیار بـرای مـا قابل لمـس اسـت. دیگـر همچون 
گذشـته نیز بازار ندارد و امسـال ما بدترین رکود را تجربه می کنیم. سـال گذشـته 
مشـکلاتی دیگـر داشـتیم و مـردم نمی فروختنـد و بـازار رکـود کـرد تا شـرکت ها 

کمک کردنـد و بارهـا را جمـع کردند.

تامین  و  تولیدکنندگان  انجمن  عضو 
کنندگان برنج ایران با تاکید بر اینکه شرایط 
جوی نامناسب وضعیت تولید برنج را نیز 
تحت تاثیر قرار می دهد، اظهارکرد: هر ساله 
زمین ها کوچک تر و کشت محصول کم تر 
می شود و در سال جاری نیز با کاهش ۳۰ 

درصدی محصول طارم مواجهیم.
برنج یکی از کالاهای استراتژیک و مهمی 
و  ایرانی  فرهنگ  به  توجه  با  که  است 
در سفره   مهمی  نقش  آن،  بالای  مصرف 
دلیل  به  اخیر  سال های  طی  دارد.  مردم 
مواقع  بسیاری  در  که  اقلیمی  تغییرات 
الگوی  تغییر  با خشکسالی و کم بارشی، 
بارش ها و پربارشی های بی موقع خود را 
نشان داده، کشاورزی آسیب های بسیاری 
را متحمل شده است که حال اگر به این 
بیفزاییم  نیز  را  اقتصادی  رکود  مسئله 
دلیلی محکمی خواهد بود که محصولاتی 
مشکلات  و  محدودیت  با  برنج  همچون 
این  ادامه  در  شود.  مواجه  زیادی  بسیار 
برداشت  فصل  آغاز  به  توجه  با  مطلب؛ 
انجمن  عضو  با  گفت وگویی  طی  برنج 
برنج  کنندگان  تامین  و  تولیدکنندگان 
ایران به مسئله میزان تولید برنج در کشور 

و شرایط فعلی آن پرداخته شده است.
با توجه به شرایط اقلیمی ایران و بارش های 
خارج از زمان مناسب درباره آمار موجود در 
زمینه تولید و برداشت برنج ایرانی اظهار 
کرد: هیچ آمار دقیقی از میزان تولید برنج 
در کشور وجود ندارد. تاکنون بارها اعلام 
کرده ایم که به آمار دقیقی نیاز داریم ولی 
هیچ کس هیچ اطلاعاتی ندارد. به کرات 
اعتراض کرده ایم که میزان تولید را اعلام 
کنند که واردکنندگان از آن اطلاع داشته 
باشند و دولت نیز درباره وضعت برنج کشور 
اطلاعات کامل داشته باشد؛ اما هیچکس 

هیچ اطلاعاتی ارائه نمی دهد.
وی افزود: میزان تولیدی که اعلام می شود 
اصلا درست نیست. آمار غلط ارائه می شود 
از ۲ میلیون و ۲۰۰ هزار تن تا ۲ میلیون و 
۳۰۰ هزار تن و... آمار ارائه می شود که هیچ 
زمین های  ساله  هر  ندارند.  صحت  کدام 
زیرکشت برنج کوچک و کوچک تر و تغییر 
کاربری داده می شوند. در سال جاری نیز 
با توجه به شرایط جوی کسری محصول 
پاسخگو  باید  متولی  مسئولین  داریم. 

باشند.

کسری ۳۰ درصدی محصول طارم نسبت 
به سال گذشته

جعفریان درباره تاثیر بارندگی هایی که در 
شمال کشور رخ داده بر تولید برنج تصریح 
کرد: در صورتی که شرایط جوی نامناسب 
باشد، وضعیت برنج نیز به هم می ریزد. در 

سال جاری در حوزه برنج طارم حدود ۳۰ 
درصد کسری تولید داریم. تا به اینجا که هر 
کدام از کشاورزان اطلاعات دادند می توانیم 
بگوییم که ۲۰ تا ۳۰ درصد کسری محصول 
در زمین ها وجود دارد که در این کسری 
و  عوامل مختلفی همچون شرایط جوی 
وارد  آسیب  محصولات  به  که  بارندگی ها 
کردند، کود و سمی که استاندارد و مناسب 
اصلاح شده  ما  بذرهای  اینکه  و  نیستند 
نیستند همگی دست به دست هم دادند 
بذر  وارد شود.  آسیب  ما  به کشاورزی  تا 
مخلوط  می شوند  بازار  وارد  که  برنج هایی 
هستند و به بذرها و برنج ما همچون طارم 

آسیب وارد می کند.
وی ضمن تاکید بر تغییر کاربری بسیاری از 
زمین های کشاورزی اظهار کرد: بسیاری از 
افراد زمین های خود را از برنج تغییر کاربری 
داده اند و به دنبال واردات صیفی جات و 

بیشتری  درآمد  چراکه  هستند  مرکبات 
نسبت به برنج دارد و در این کسری آب 
دیگر کاشت برنج برای آن ها صرفه ندارد. هر 
ساله از میزان  زمین های زیر کشت برنج کم  
می شود که بیشتر نمی شود و این آسیب 
بیشتر  را  واردات  به  نیاز  که  است  بزرگی 

می کند.
تامین  و  تولیدکنندگان  انجمن  عضو 
اینکه  کرد:  تاکید  ایران  برنج  کنندگان 
بسیاری آمار درست ارائه نمی دهند به دلیل 
تولیدکنندگان  و  که کشاورزان  است  این 
می خواهند محصول خود را همچون زعفران 
و پسته بفروشند؛ اما قانون اجازه نمی دهد 
که مردم گرسنه بمانند و با این امر موافقت 
مردم  مشکلات  از  یکی  این  و  نمی کند 
شمال کشور با دولت مردان است. قانون 
اجازه نمی دهد و دولت نیز از طریق واردات 

نیاز مردم را تامین می کند.

هر ساله زمین ها کوچک تر و تولیدات 
کمتر می شوند

نیز همچون  برنج  اینکه  بر  تاکید  با  وی 
استراتژیک  و  اساسی  کالای  یک  گندم 
باید  یا  است گفت: دولت هم حق دارد. 
بگوید که با توجه به اینکه برنج پرآب بر 

است به صرفه نیست، تولید برنج را قطع 
یا  و  وارد شود  کنند وبه صورت مستقیم 
نه باید بکاریم و با قیمت بالا بفروشیم 
که چالش اصلی همین است چراکه هر 
بدتر  قبل  سال  به  نسبت  شرایط  سال 
می شود. مردم گرفتارتر می شوند و قدرت 
خریدشان کاهش می یابد و از طرفی نیز 
زمین های ما کوچک تر و میزان تولیدات 
کاهش می یابد که با این عدم برنامه ریزی 
سم  و  کود  نبودن  اصل  دارد،  وجود  که 
برای  برنج  کاشت  دیگر  ندارد  کارایی  که 

کشاورزان به صرفه نیست.
جعفریان ادامه داد: به دلیل اینکه زمین ها 
گران شده اند تا دو یا سه سال دیگر، کسی 
برنج نمی کارد و این محصول تمام می شود. 
گرفتاری ما تماما این است که آمار درستی 
نداریم. با مسئولین صحبتی داشتیم که از 
طریق ماهواره آمار بگیرند که چقدر زمین 

کشت شده است؟ به راحتی می توانند این 
آمار را به دست بیاورند اما نمی دانم چرا این 
کار را نمی کنند؟ هر سال تکرار می کنند ۲ 
میلیون و ۲۰۰ هزار تن برنج در کشور تولید 
اصلا هم مشخص  و  برداشت می شود  و 
نیست این آمار از کجا استخراج می شود 
اما اعتقاد من بر این است که زیر ۲ میلیون 

تن است.

حذف برنج از سفره مردم
چندان  برنج  که  است  درست  افزود:  وی 
حذف  حال  در  کم  کم  اما  ندارد  قیمتی 
شدن از سفره مردم است و این بسیار برای 
ما قابل لمس است. دیگر همچون گذشته 
نیز بازار ندارد و امسال ما بدترین رکود را 
مشکلاتی  گذشته  سال  می کنیم.  تجربه 
دیگر داشتیم و مردم نمی فروختند و بازار 

رکود کرد تا شرکت ها کمک کردند و بارها 
را جمع کردند. در حال حاضر نیز شرکت ها 
کنند  خریداری  و  کنند  کمک  می توانند 
اما قیمت در بازار این ظرفیت را ندارد که 

شرکت ها ورود کنند.
تولید  کارخانجات  مدیره  هیأت  رئیس 
کمبود  به  اشاره  با  کشور  شمال  برنج 
نقدینگی در کشور گفت: تمام مشکلات 
دست به دست هم داده اند و برنج را دچار 
مشکلات کرده اند. برنج دیگر خریدار ندارد. 
در حال حاضر بدترین وضعیت را در برنج 
نسبت  درصد   ۳۰ حاضر  حال  در  داریم. 
به سال گذشته کسری طارم داریم. چند 
درصد   ۴۰ که  کردم  اعلام  نیز  قبل  سال 
کسری محصول داریم و بسیاری از افراد 
انتقاد کردند که چرا این حرف گفته شده 
است؟ اما این نظر درست از آب در آمد. 
امسال نیز من اعلام می کنم که ۳۰ درصد 
کسری محصول طارم داریم نسبت به سال 

گذشته.

در سال جاری هیچ ذخیره برنجی از 
سال های گذشته نداریم

در  هم  کهنه  برنج  قبل  سال  افزود:  وی 
انبارها انباشت شده بود که همه طی سال 
گذشته مصرف شد و شرکت ها پاکسازی 
کردند؛ اما امسال ما ذخیره برنج کهنه سال 
تازه سال جدید  برنج  و  نداریم  را  گذشته 
درآمده و کسری محصول داریم. اگر سال 
گذشته کسری محصول نداشتیم الان ۴۰ 
درصد برنج کهنه ذخیره شده را داشتیم و 
اما  کند  متعادل  را  بازار  می توانست  این 
امسال به دلیل اینکه کسری داریم و این 
۴۰ درصد ذخیره را نیز نداریم، برنج طارم 

دچار افزایش قیمت خواهد شد.
مسئولان  کرد:  تاکید  پایان  در  جعفریان 
جهاد باید بگویند که آمار موجود را از کجا 
ارائه می دهند و کدام موسسه استانداردی 
باید  اساسی  چه  بر  می کند؟  تایید  را  آن 
آمارها را بپذیریم؟ وزیر آینده باید کشاورزی 
را سر و سامان دهد. ما کارخانه دارها بخش 
بازرگانی هستیم و نمی توانیم محصول را از 
کشاورز خریداری کنیم و قیمت افت کند 
و ما آسیب ببینیم از سویی نیز نمی توان 
افزایش داد که مصرف  را جهشی  قیمت 
کننده توان خرید نداشته باشد که در این 
صورت هم مردم و هم کشاورزان و هم 

تجار آسیب می بینند.

میزان تأثیر بارش های مداوم بر تولید برنج چقدر است؟

در جست  وجوی تغییر کاربری!

اقتصاد کلان

 
»وزیر راه و شهرسازی«:

هیچ ایرلاینی زیان ده نیست

وزیر راه وشهرسازی گفت: بخش خصوصی می تواند کیفیت 
و  کند  ارائه  هوایی  صنعت  خدمات  بخش  در  بالاتری 
شرکت های هواپیمایی نیز می توانند هواپیماهای بیشتری 

وارد کنند.

به گزارش »دنیای هوادار«، مهرداد بذرپاش در مراسم امضای 
و سرمایه گذاری  فرودگاه ها  مابین شرکت  تفاهم نامه فی 
بخش خصوصی در صنعت فرودگاهی و رونمایی از اطلس 
سرمایه گذاری شرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران و 
سند جامع هوشمندسازی فرودگاه های ایران با بیان اینکه 
در  را  متفاوتی  جهت گیری  شده  منعقد  نامه های  تفاهم 
صنعت هوایی به دنبال دارد، گفت:همواره تاکید کرده ایم که 
فرودگاه های کشور باید واگذار شود و تصدی گری دولتی 

درست نیست.

در  بالاتری  کیفیت  می تواند  بخش خصوصی  افزود:  وی 
بخش خدمات ارائه می کند و همچنین بایستی  از ظرفیت 
نیروی انسانی برای توسعه فرودگاه های جدید استفاده شود 
و البته بهره مندی از تکنولوژی های نوین و هوشمند نیز 

ضروری است.

سرمایه گذاری،  اطلس  با  کرد:  عنوان  وشهرسازی  راه  وزیر 
و  ارتقا  قابلیت  ایران  هوایی  ناوبری  و  فرودگاه ها  شرکت 

اصلاح دارد.

بذرپاش با اشاره به اینکه مردم توقع افزایش خدمات را از 
صنعت هوایی کشور دارند، گفت:به جای اینکه دولت به 
تامین ناوگان اقدام کند شرکت های هواپیمایی می توانند 
در حوزه واردات هواپیما ورود کنند و انتظار می رود واردات 

هواپیما با شدت بیشتری ادامه پیدا کند.

به گفته وی، هیچ یک از شرکت های هوایی زیان ده نیستند، 
بلکه میزان سوددهی آن  ها متفاوت است.

وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه باید به سمت فرودگاه های 
نسل ۳ و ۴ حرکت کنیم، گفت:همزمان با تامین ناوگان و 
ارتقا آن باید زیرساخت ها در فرودگاه و خدمات نیز ارتقا یابد.

با  پروازی  پایان گفت: در کاهش محدودیت های  در  وی 
نیروهای مسلح به توافقات خوبی رسیده ایم و نیاز به تداوم 
این پیگیری ها وجود دارد زیرا آسمان ایران جذابیت بالایی 

برای پروازهای عبوری دارد.

در فرودگاه  های کشور؛

اینترنت اشیا بزودی

 راه اندازی می شود

مدیرعامل شرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران از امضای 
قرارداد سامانه یکپارچه فروش فرودگاهی )سیف( و راه اندازی 

اینترنت اشیا در فرودگاه های کشور در آینده نزدیک خبر داد.

به گزارش »دنیای هوادار«، »رضا نخجوانی« در مراسم امضا 
و تبادل تفاهم نامه بین شرکت فرودگاه ها و سرمایه گذاران 
بخش خصوصی در صنعت فرودگاهی و رونمایی از اطلس 
سرمایه گذاری شرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران و سند 
جامع هوشمندسازی فرودگاه های ایران اظهار داشت: مجموعه 
اقداماتی که امروز رونمایی شد، حرکت در جهت تحقق منویات 
رهبر معظم انقلاب و اجرای دستورات اسناد بالادستی و کلان 
نظام، قانون برنامه هفتم توسعه و قوانین فرودگاهی کشور 

بوده است.

وی افزود: مطالعات انجام شده در نهایت منتج به تنظیم ۲ سند 
اطلس سرمایه گذاری شرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران و 

سند جامع هوشمندسازی فرودگاه های ایران شد.

مدیرعامل شرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی یادآور شد: برای 
سرمایه گذاری در فرودگاه ها، سودآوری فرودگاه ها در اولویت 
سرمایه گذاران قرار دارد. لذا برای سرمایه گذاری مناسب، بخش 
خصوصی می تواند برنامه های اقتصادی خود را با میزان سرمایه 

و سود حاصل آن تطبیق دهد.

راه و تکنولوژی

سیدتقی جعفریان
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 سازمان مدیریت حمل و نقل بار و مسافر شهرداری  فردیس در نظر دارد به استناد دستورالعمل اجرایی آئین نامه حمل و نقل دانش آموزان مصوب هئیت محترم وزیران به شماره 105024/ت 61289 ه مورخ 1402/06/14 

جهت امر ساماندهی و ارائه خدمات سرویس حمل ونقل دانش آموزی در سال تحصیلی 1404-1403 مدارس شهر فردیس را از طریق فراخوان شناسایی شرکتها و پیمانکاران ذی صلاح اقدام نماید . لذا متقاضیان 

می توانند از تاریخ انتشار آگهی )چاپ نوبت اول( از ساعت 7:00 صبح دوشنبه  1403/05/29 لغایت دوشنبه 1403/06/05ساعت 13:00 جهت دریافت اسناد فراخوان و ارائه موارد درخواستی با در دست داشتن موارد ذیل 

به سازمان مدیریت حمل ونقل بار ومسافر واقع در فردیس - جاده ملارد )بلوار شهید سلیمانی( - ضلع شرق پل شهدای ارتش- جنب جایگاه CNG - محوطه مرکز معاینه فنی شماره یک ، طبقه دوم ساختمان اداری- دفتر مدیریت مراجعه و یا 

با شماره تلفن 36543744-026 تماس حاصل نمایند.

متقاضیان می بایست تا پایان وقت اداری روز سه شنبه مورخ 1402/06/15ساعت 13/00 جهت تسلیم مدارک به دبیرخانه سازمان مراجعه و اسناد را تحویل و شماره ثبت دریافت نمایند. ضمناً سازمان مدیریت حمل و نقل بار و مسافر شهرداری 

فردیس در رد یا قبول هریک از درخواست های متقاضیان شرکت در فراخوان مختار می باشد و ارائه و دریافت مدارک فراخوان هیچگونه حقی برای متقاضیان ایجاد نمی کند.

- به پیشنهادات مخدوش و ناقص و پیشنهاداتی که ، بعد از مهلت مقرر این آگهی واصل شود ، مطلقاً ترتیب اثر داده نخواهد شد.

- واریز مبلغ 2/000/000 ریال به عنوان خرید اسناد به حساب شماره 400819688645 بانک شهر  به نام شهرداری فردیس )حساب سپرده پیمانکاران( جهت خرید اسناد
- سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد فراخوان مندرج است.   جهت اطلاعات بیشتر به سازمان حمل و نقل و بار مسافر مراجعه نماید .   1771863

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/06/05                                                                                                                                                                       

گهی فراخوان عمومی )نوبت اول( آ

شرکت آب منطقه ای البرز در نظر دارد فراخوان جهت برگزاری مناقصه عمومی یک مرحله ای« انجام خدمات خودرویی شرکت آب منطقه ای البرز 1404-1403« را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید. کلیه مراحل برگزاری 

فراخوان شامل دریافت و تحویل اسناد مناقصه از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد.لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت 

گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند. تاریخ انتشار فراخوان در سامانه ستاد همزمان با درج آگهی مناقصه در روزنامه می باشد. اطلاعات و اسناد مناقصه و برنامه زمانبندی فرایند ارجاع کار از طریق سامانه قابل 

دریافت می باشد.

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گذار: کرج- مهرشهر- بلوار امام خمینی)ره(-روبروی مصلی- خیابان بوستان- شرکت سهامی آب منطقه ای البرز- کد پستی 3186717598-تلفن310-320- 02633342300

اطلاعات تماس سامانه جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس 27313131، 021 دفتر ثبت نام:88969737 و 85193768 -021    شناسه: 1770660    
شرکت آب منطقه ای البرز

فراخوان جهت برگزاری مناقصه عمومی یک مرحله ای » انجام خدمات خودرویی شرکت آب منطقه ای البرز 1404-1403« )نوبت دوم(

                         

آگهی مناقصه عمومی یک مرحله ای  )نوبت دوم(

اداره كل راهــداری و حمــل و نقــل جــاده ای اســتان البــرز در نظــر دارد پروژه هــای ذیــل را بــر اســاس شــرایط ذكــر شــده و بــه شــرح مشــخصات، اطلاعــات و جزئیــات منــدرج در اســناد 
مناقصــه از طریــق  مناقصــه عمومــی یــک مرحلــه ای بــه پیمانــكاران واجــد صلاحیــت واگــذار نمایــد. 

مدت اعتبار 
پیشنهادات صلاحیت موردنیاز شماره مناقصات مبلغ تضمین )ریال( مبلغ برآورد )ریال( موضوع مناقصه ف

دی
ر

سه ماه رتبه 5 راه و ترابری  ۲۰۰۳۰۰۴۲۲۴۰۰۰۰5۳ تجدید مناقصه بهسازی و روکش آسفالت محور کندر-نوجان-آتشگاه  16۴/9۴۳/585/5۳9  8/۲۴7/179/۲76 1

سه ماه رتبه 5 راه و ترابری  ۲۰۰۳۰۰۴۲۲۴۰۰۰۰5۴ ۴/981/6۲8/55۰  99/6۳۲/571/۰19  
مناقصه تعریض ادامه محور کردان لاین شرقی و روکش سراسری محور 

مربوط به اداره نظارت بر ساخت و توسعه راههای روستایی و فرعی ۲

اداره كل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان البرز در نظر دارد مناقصات عمومی مذكور را از طریق سامانه تداركات الكترونیكی دولت برگزار نماید .كلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی 
پاكت ها از طریق درگاه الكترونیكی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی ,مراحل ثبت نام در سایت مذكور و دریافت گواهی امضای الكترونیكی را جهت شركت 
در مناقصه محقق سازند. مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه عمومی از سایت ساعت 10 صبح روز شنبه  تاریخ  1403/05/20 لغایت ساعت13 مورخ24 /1403/05  و  مهلت زمانی ارائه  پیشنهاد اسناد )تحویل پاكات ارزیابی و بارگذاری پاكات 
الف/ب/ج( تا ساعت13 مورخ1403/06/06 می باشد.زمان بازگشائی پاكات:ساعت 08:00 صبح روز چهار شنبه 1403/06/07 می باشد . ) اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه : آدرس: كرج-آزاد 
راه كرج-قزوین- جنب امام زاده طاهر شماره تماس34184000 - 026 اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه و هرگونه مشكل در بارگذاری اسناد : مركز تماس 1456  و سامانه كشوری نظارت بر معاملات دستگاه های 

اجرایی www.bazresi.ir   )حضور یک نماینده شركت  با داشتن معرفی نامه در  جلسه بلامانع است(        

روابط عمومی اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان البرز
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برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۳۱۰۱۱۰۰۱۸۰۴ مورخ ۱۴۰۳٫۰۴٫۲۰ هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبتی ناحیه سه کرج تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضی آقای سعداله مومنی بشناسنامه شماره ۲۴۱۴ صادره از رزن فرزند یداله در ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی در آن به مساحت ۱۲۰ متر مربع مفروز از پلاک شماره ۴۴۱ فرعی از ۱۷۰ اصلی واقع در 
البرز و با خریداری از آقای اروجعلی مومنی و با مالکیت مالک اولیه آقای نوراله خاکباز تایید مینماید لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع 

تاریخ انتشار نوبت اول : 14٠٣/٠5/1٣ قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 1759٣6٣

گهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی )نوبت دوم(  آ

www.donyayehavadar.ir

آگهی

سازمان حمل و نقل بار و مسافر شهرداری فردیس
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پس از مدت  ها انتظار جهت انتشار خبر حضور تیم های ملی زنان و مردان هاکی روی یخ در المپیک زمستانی آسیایی هاربین چین در 

اسفندماه سال جاری، فدراسیون جهانی هاکی روی یخ طی اطلاعیه ای اعلام کرد که فقط ۱۲ تیم مردان و ۸ تیم زنان آسیایی در این 

المپیک شرکت خواهند کرد. براساس قوانین جهانی این رشته رتبه بندی امتیازی ابزاری برای بازتاب کیفیت بلند مدت برنامه تیم ملی 

کشورهاست و برای تعیین این جایگاه فدراسیون جهانی هاکی روی یخ به فعالیت چهارسال گذشته کشورها برای حضور در بازی های 

آسیایی زمستانی هاربن امتیاز داده است براین اساس و در حالی که هاکی روی یخ کشورمان فقط چهار سال است صاحب پیست یخ 

ده و دو سال از تاسیس آن به عنوان انجمن می گذرد، نتوانست امتیازات لازم را برای حضور در این بازی ها کسب کند.

هاکی روی یخ ایران بازی های زمستانی آسیا را از دست داد

ورزشی

لیگ نخبگان آسیا نیم روز جمعه بیست و ششم مردادماه قرعه 
کشی شد و باشگاه های حاضر در این مسابقات حریفان  خود 
را شناخته و نحوه میزبانی مسابقات مشخص گردید. نکته بارز 
در مورد لیگ نخبگان نحوه برگزاری آن است که تفاوت های 
اساسی با لیگ قهرمانان آسیا و حتی سایر لیگ های معتبر 
داشته و فرصت جبران نیز در آن به حداقل رسیده است. با این 
مقدمه نگاهی به وضعیت قرعه کشی و حریفان نمایندگان 

ایران در این لیگ خواهیم انداخت:

مراسم قرعه کشی
لیگ نخبگان چهل و سومین دوره از رقابت های قهرمانی فوتبال 
باشگاه های آسیا و اولین دوره ای است که با نام لیگ نخبگان 
برگزار می شود. با این حال مراسم قرعه کشی این دوره در هتل 
اینتر کانتینتال کوالالامپور برگزار شد. بر این اساس بیست چهار 
باشگاه در دو منطقه غرب و شرق به مصاف یکدیگر خواهند 
رفت و در انتهای مرحله گروهی، در هر منطقه تیم اول با 
تیم هشتم، تیم دوم با تیم هفتم، تیم سوم با تیم ششم 
و تیم چهارم با تیم پنجم رده بندی مصاف خواهند، تا در 
نهایت هشت تیم راهی مرحله نهایی شوند و به صورت مجتمع 
مسابقات خود را به میزبانی عربستان برگزار نموده تا قهرمان 
اولین دوره مسابقات معرفی شود. آنچه مسلم است اینکه از 
مرحله یک چهارم نهایی به بعد، دیگر خبری از جداسازی مناطق 
غرب و شرق نیست. چهار تیم از غرب و چهار تیم از شرق که 
به این مرحله رسیده اند، در یک گلدان قرار می گیرند و طبق 
قرعه کشی به مصاف هم خواهند رفت. از این دور به بعد، 

مسابقات به صورت تک بازی خواهد بود.

حریفان مشترک
طبق قرعه کشی انجام شده استقلال و پرسپولیس به عنوان 
شد؛  خواهند  روبه  رو  مشترک  حریفانی  با  ایران  نمایندگان 
الغرافه  النصرعربستان،  عراق،  الشرطه  ازبکستان،  پاختاکور 
قطر تیم هایی هستند که باید در تهران و احتمالا در ورزشگاه 
آزادی در مقابل سرخابی ها صف آرایی نمایند. آن طرف  باید 
نمایندگان ایران با السد قطر، الهلال عربستان، الریان قطر، 
الاهلی عربستان در خارج از خانه پیکار کنند. آنچه در نگاه اول 
به ذهن دوستداران فوتبال می رسد اینکه حریفانی که قرار است  
در تهران با نمایندگان ایران بازی کنند به مراتب آسان تر از سایر 
حریفان هستند. موضوعی که لزوم جمع آوری کامل امتیازات 
خانگی را برای سرخابی ها ضروری کرده است. نکته  دیگر اینکه 
وضعیت میزبانی دیگرحریفان نمایندگان ایران، تقریبا برعکس 
بوده و به تعبیری  توازن قدرت در این خصوص رعایت شده 

است.

الهلال، میزبانی خطرناک
مروری بر بازی نمایندگان ایران بخصوص سرخابی ها برابر 
الهلال نماینده قدرتمند عربستان  این نکته را به ما نشان 
می دهد که رویارویی با این حریف آن هم در ورزشگاه خانگی 
الهلال دشوار و البته خطرناک است. در این بین پرسپولیس 
شکست های سنگینی را مقابل آبی پوشان عربستان تجربه کرده 
اما وضعیت استقلال مقابل این تیم بهتر از حریف سنتی خود 
بوده است. آبی پوشان طی دو فصل هم گروهی با الهلال موفق 
به صعود شده و توانسته اند حریف قدرتمند عربستانی خود را 

شکست بدهند. با این حال الهلال با حضور بازیکنانی چون 
یاسین بونو، محمد کانو، میشائیل، میتروویچ، ملینکوویچ 
 ساویچ، رنان لودی و حضور احتمالی نیمار و با تدارک ویژه ای 
روند  انتقالات دیده است و همچنین  نقل و  که در فصل 
شکست ناپذیری آنان در مسابقات متعدد، بی گمان حریفی 

مهارنشدنی برای سرخابی ها خواهد بود.

النصر و دوباره رونالدو
داستان حضور کریستیانو رونالدو در ایران آنقدر جذاب و اندکی 
غیرمتعارف بود که اتفاقات ریز و درشتی را به دنبال خود 
داشت. رونالدو در اولین دوره لیگ نخبگان بار دیگر با تیم 
النصر راهی تهران خواهد شد تا جذابیت های حضور او که در 
فوتبال ایران هواداران بی شماری را به خود اختصاص داده، 
تکرار شود. نکته قابل توجه درخصوص النصر و رونالدو اینکه 
این تیم در بازی فصل گذشته با پرسپولیس از عدم آمادگی 
استادیوم آزادی و وضعیت نامناسب چمن این ورزشگاه نهایت 
استفاده را کرد و موفق به شکست سرخ پوشان شد. موضوعی 
که با توجه به شرایط کنونی این ورزشگاه بار دیگر می تواند، 
به نفع النصر و سایر تیم ها همگروه با سرخابی ها تمام شود. 
با این حال النصر با جذب سالم النجدی، بنتو کرپاسکی نقاط 

ضعف خود را ترمیم کرده است.

الاهلی، قابل عبور
الاهلی از باشگاه های با قدمت عربستان بوده و موفق شده 
است دو بار به فینال لیگ قهرمانان آسیا نیز صعود کند. آنان 
که لقب باشگاه سلطنتی را به خود داده اند، همیشه حریفی 
سرسخت بوده اند. »هرچند  این باشگاه در تقابل با سرخابی ها 
بیشترین شکست را در بین تیم های عربستانی متحمل شده 
است«. بااین حال نماینده عربستان با بازیکنانی چون راجر 
ایبانز،  فرانک کسیه،  ریاض محرز، روبرتو فیرمینو و مریح 
دمیرال حریفی قابل احترام و البته قابل عبور به نظر می رسد. 
تقابل این تیم با الهلال در نیمه نهایی  سوپرجام عربستان نیز از 

شرایط ایده آل آنان حکایت دارد.

الریان، حریفی سرسخت
زیرساخت ها  و  افزاری  سخت  زمینه  در  اینکه  بلحاظ  قطر 
اقدامات زیربنایی بی نظیری را انجام داده، موجب شده است که 
نمایندگان این کشور امید زیادی برای صعود در لیگ نخبگان 
داشته باشند. قدرمسلم اینکه دیدار این تیم با سرخابی ها که 
قرار است در ورزشگاه احمد بن علی برگزار شود، از دو منظر قابل 
بررسی است؛ ابتدا اینکه کیفیت این ورزشگاه اجازه مانور بهتر 
به بازیکنان تکنیکی ایران را خواهد داد و دوم جو این ورزشگاه 
است که بلحاظ حضور هواداران شاید شرایط دو نماینده ایران 
را سخت نماید. الریان با جذب داوید گارسیا از اوساسونا و و 
حفظ ستاره های فصل قبل همچون گذشته حریفی سرسخت 

خواهد بود.

الشرطه، تیمی جان  سخت
فوتبال عراق، فیزیکی و اغلب غیرقابل پیش  بینی است. بااین 
حال، الشرطه با هفت قهرمانی در لیگ عراق از باشگاه های 
چون  بازیکنانی  تیم  این  در  است.  کشور  این  پرافتخار 
ابوبکر و لوکاس سانتز ستاره هایی هستند که  عبدالمجید 
در کنار نیروهای بومی این باشگاه بسیار منظم و تاثیرگذار 
بازی می کنند. الشرطه رکوردهایی چون طولانی ترین شکست 

ناپذیری و بیشترین برد متوالی در یک فصل، در لیگ ستارگان 
عراق را برای خود به ثبت رسانده و این نکته نشان از جان 

سخت بودن آنان دارد.

السد با تجربه
السد با دو قهرمانی در لیگ قهرمانان آسیا تبدیل به باشگاهی 
با تجربه در فوتبال آسیا شده است. این باشگاه که بدنبال 
حضور موفق در مسابقات لیگ  نخبگان آسیاست، با توجه به 
قوانین کنفدراسیون فوتبال آسیا که به تیم ها اجازه می دهد به 
منظور افزایش رقابت و بالا بردن سطح مسابقات یازده بازیکن 
خارجی در اختیار داشته باشند، 9 بازیکن خارجی به خدمت 
گرفته است. لیست بازیکنان خارجی السد که شامل رومن 
ساسی، عبدالصمد بوناصر، پائولو اوتاویو، محمد کامارا، گیلرمه 
تورس، ماتئوس اوریبه، گونزالو پلاتا، جووانی هنریکه و رافا 
موخیکا است، نشان از قدرت آنان داشته که این موضوع رقابت 
را برای سایر تیم ها بخصوص سرخابی های ایران که قرار است 

در ورزشگاه خانگی السد با آنان نبرد کنند، دشوار خواهد کرد.

الغرافه، همان همیشگی!
الغرافه که تا سال 2٠٠4 با نام الاتحاد فعالیت می کرد، تا کنون 
سه بار در لیگ قهرمانان آسیا حضور داشته و هفت بار نیز جام 
ستارگان قطر را از آن خود کرده است. این باشگاه که از بازیکنان 
ایرانی فراوانی سود جسته است، در نموداری تقریبا مساوی، 
شرایطی یکسان دارد. بااین حال الغرافه که فصل گذشته به 
مقام سوم در لیگ ستارگان قطر رسید و در نقل و انتقالات 
تابستانی هم با جذب بازیکنانی مثل خوسلو، ستاره فصل 
گذشته رئال مادرید عملکرد خوبی داشت، با پیروزی برابر شباب 
الاهلی راهی مرحله گروهی لیگ نخبگان آسیا شد و بازی این 

تیم مقابل نمایندگان ایران در تهران برگزار خواهد شد.

پاختاکوردر اندیشه صعود
تیم فوتبال پاختاکور تا به حال چهارده بار در لیگ قهرمانان 
مرحله  در  حضور  دوبار  سابقه  و  است  بوده  حاضر  آسیا  
نیمه نهایی این مسابقات را در کارنامه دارد. بازیکنان سرشناسی 
چون سرور جاروف، ایگورکرمتس، جلال الدین مارشاریپوف و 
استون ارونوف در این تیم بازی کرده اند و در ترکیب فعلی آنان 
نیز بازیکنان بومی زیادی را می توان مشاهده کرد. بااین حال 
ماکسیم شاتسکیخ سرمربی این تیم معتقد است: »شانس 
صعود ما پنجاه درصد است. ما به اشتباه وارد این رقابت ها 
نشده ایم و با حداکثر توان مقابل همه تیم ها می جنگیم. هدف 
ما صعود به مرحله بعدی است. تنها آرزوی من این است 
که چمن ورزشگاه بنیادکار بهبود یابد؛ زیرا بازی باکیفیت در 
چنین زمینی مشکل است«. این اظهارنظر نشان از آن دارد که 

پاختاکور در اندیشه صعود در لیگ نخبگان آسیا است.

»دنیای هوادار« حریفان سرخابی   در لیگ نخبگان را بررسی می  کند؛

CR7 حریفِ مشترک سرخابی

داستان جلد

»هاشمی  نسب« به سیم آخر زد: 

آقای نکونام بیا 
واقعیت را بگو!

نکونام  آقای  گفت:  استقلال  فوتبال  تیم  سابق  مربی 
خودتان در رابطه با این اتفاقات توضیح ارائه کنید. مهدی 
هاشمی نسب  نیست.  حاشیه  از  جزئی  هاشمی نسب 
کسی بود که تمام حاشیه های تیمت را به دوش کشید. 
بیا واقعیت را به مردم بگو و اجازه بده رفاقتمان باقی 
بماند. یا اینکه خودم ریز به ریز واقعیت را خواهم گفت.

به گزارش »دنیای هوادار«، مهدی هاشمی نسب، مربی 
رابطه  در  روز گذشته  تهران  استقلال  فوتبال  تیم  سابق 
از عکاسان به مناسبت روز  با حضور در مراسم تجلیل 
عکاس اظهار داشت: ابتدا روز عکاس را به عکاسان عزیز 
برای  تبریک عرض می کنم. تنها کاری که می توانستم 
این مراسم  در  بود که  بدهم همین  انجام  عزیزان  این 
حضور پیدا کنم تا کمی از محبت هایی که نسبت به ما 

داشتند را جبران کنم.

رابطه  شما  نظر  به  که  سوال  این  به  پاسخ  در  وی 
فوتبالیست ها با خبرنگاران بهتر است تا عکاسان؟ گفت: 
من خودم به شخصه ارتباط خوبی هم با عکاسان و هم با 
خبرنگاران داشتم، آن هم بی دلیل نبوده، چرا که همیشه 

تیترهای خوبی به آن ها می دادم.

جواد  با  که  رفاقتی  با  رابطه  در  استقلال  سابق  مربی 
گرفته  بوهایی  یک  رفاقت  داشت:  اظهار  داشت  نکونام 
که نمی دانم به شما بگویم چه بویی گرفته یا نه! اصلا 
نیست  این  آدم ها  بعضی  اندازه ی  ندارد،  وجود  رفاقتی 
ازای صد قدمی که  را رفیق بگذاریم و در  که اسم شان 
برای شان برداشتیم، توان دو قدم برداشتن را ندارند. به 
قول یک بزرگی در فوتبال می گفت: یک نفر یک پل به ما 
نشان دهد که ما سی و سه پل را به او نشان دهیم! من 
اصلا دنبال برگشتن نیستم. من چه باشم چه نباشم برای 
برای  جا  فقط یک  دعا می کنم، من  استقلال  موفقیت 
موفقیت استقلال دعا نمی کنم آن هم وقتی که جایی 
باشم مقابل استقلال بازی کنم و آن موقع است که آرزوی 
باخت استقلال را دارم. من به خاطر خود استقلال عاشق 
استقلال  عاشق  هوادارانش  خاطر  به  نشدم،  استقلال 

شدم. من را جلوی هواداران نگذارید!

وی در رابطه با اینکه آیا نبود او مشکلی برای استقلال 
ایجاد می کند یا خیر؟ گفت: هیچ تاثیری ندارد، استقلال 
آن قدر بزرگ است و پیشکسوتان بزرگی دارد و همین 
خودشان  کنار  در  سال  یک  را  هاشمی نسب  مهدی  که 
منصور  آن  در  که  جایگاهی  پذیرفتند؛  مربی  عنوان  به 
پورحیدری نشسته، برایم باعث افتخار است. تا آخر عمرم 
ممنون  آن ها هستم. من قدرشناس هستم و نمی دانم 
چگونه محبت هواداران استقلال را جبران کنم. من دارم 
فارسی صحبت می کنم و می گویم مرا مقابل هوادار قرار 
اگر  نیامد.   پول  به خاطر  نگویید هاشمی نسب  و  ندهید 

فارسی هم نمی دانید بگویید برای تان ترجمه کنند.

دیالوگ

حسن صانعی  پور
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